
J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 
 
Készült: Isztiméri Német Kisebbségi Önkormányzat 2011. november 30-án megtartott 
üléséről. 
 
Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal Isztimér, Köztársaság u. 77 
 
Jelen vannak:  Gerstmár Szilvia   elnök 
  Schneider György  elnökhelyettes 
  Krausz Vendelné  képviselő 
  Müllner Sándor  képviselő 
     
Meghívott:   Bregócs Lászlóné  gazdálkodási főmunkatárs
     

 
 

I. 
 

Napirend előtti esemény 
 
 

Gerstmár Szilvia elnök:  
Köszöntötte a megjelenteket. Megállapította, hogy az ülés határozatképes, mivel a 
megválasztott 4 fő képviselőből 4 fő jelen van.  Jegyzőkönyv hitelesítőnek javasolta 
kijelölni Müllner Sándor képviselőt, mellyel a testület 4 igen szavazattal egyetértett.  
Javaslatot tett az ülés napirendjére a meghívóban közöltek szerint, amit a testület 4 igen 
szavazattal elfogadott az alábbiak szerint: 
  

1) A Fejér Megyei Német Területi Kisebbségi Önkormányzattal kötött Támogatási 
megállapodás 

2)  Egyebek  
 

II.  
 

Napirendek tárgyalása 
 
 
 

1) A Fejér Megyei Német Területi Kisebbségi Önkormányzattal kötött Támogatási 
megállapodás 

  Előterjesztő: Gerstmár Szilvia elnök 
 

Megállapodás a jegyzőkönyvhöz csatolva. 
 
 

Gerstmár Szilvia elnök: 
Ismertette a jelenlevőkkel a megállapodás tartalmát, mely szerint német kisebbségi 
történelmi hagyományok, nyelv ápolása és fejlesztése, tárgyi és szellemi kultúra 
megőrzése érdekében kifejtett tevékenységek, programok, rendezvények támogatására 
nyújt 30.000,- Ft támogatást a Fejér Megyei Német Területi Kisebbségi Önkormányzat. A 
korábbi testületi ülésen ennek felhasználására vonatkozóan hangzottak el javaslatok. 
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Felmerült a betlehemezéssel illetve a farsangi mulatságokkal kapcsolatos régi 
hagyományok felelevenítése. A legtöbb rendezvényen nagy segítség lehet ez a 
támogatás, de ha nincs hozzá tőke, akkor sajnos ez kevés pl. egy farsangi rendezvény 
megtartásához. Viszont korábban már többször felmerült magnóra illetve diktafonra 
vonatkozó igény. Többször beszéltünk arról, hogy nagy kár lenne, ha az a szellemi kincs, 
ami az idős német nemzetiségű emberek birtokában van, veszendőbe menne. Ha lenne 
egy jó minőségű diktafonunk, felvehetnénk régi sváb énekeket, mondókákat, versikéket, 
amit a ma még élő idős emberek ismernek, megmentve ezeket az utókor számára 
 
Schneider György képviselő: 
Szintén régi elképzelése egy olyan magnó, amihez van mikrofon. Az Edelweiss 
nemzetiségi kórus is jól tudná használni a próbákon. Vissza lehetne hallgatni az énekeket, 
hogy hol van szükség még javításra, hol vannak hibák.  
 
Gerstmár Szilvia elnök: 
Nagyon jó diktafonokat lehet kapni, ami az említett célra megfelel, ígéretet tett árajánlatok 
beszerzésére.  
 
Az elhangzottakkal a jelenlevők egyetértettek azzal, hogy a diktafon vásárlásnál a hiányzó 
összeget az Isztiméri Német Kisebbségi Önkormányzat a költségvetéséből kipótolja. 
 
 
Müllner Sándor képviselő: 
Az óvodai német nyelvoktatásról érdeklődött. 
 
Gerstmár Szilvia elnök: 
A költségvetésünkben az idei évre tervezett összeget teljes egészében átutaltuk az óvodai 
nyelvoktatás támogatására, és a jövő évi koncepciónkban is biztosítottunk erre a célra 80 
ezer Ft-ot. 
 
Krausz Vendelné képviselő: 
A régi ünnepekkel, hagyományokkal kapcsolatban beszélt a Jézus Szíve ünnephez kötődő 
„Kisházi Búcsú”-ról. Régen ezt az ünnepet júniusban szokták megtartani a szőlőhegy 
elején álló kápolnánál.  
 
Gerstmár Szilvia elnök: 
Véleménye szerint szép cél lenne régi egyházi zászlók felújítása is, és az ezekhez fűződő 
ünnepek hagyománnyá tétele. A Jézus Szíve ünnepet pl. minden évben meg lehetne 
tartani a kápolnánál.  
Elképzelhetőnek tartaná azt is, hogy a települési önkormányzattal karöltve, akár 
társadalmi munkával fel lehetne újítani a kálváriát. Természetesen szakértői irányítás 
mellett végeznénk a felújítást, apránként. Ez több évre is elhúzódhat, nem feltétlen kell 
egy évben gondolkodni. 
 
 
Az elhangzottakkal a jelenlevők egyetértettek, a témára konkrét elképzelés birtokában a 
későbbiekben még visszatérnek. 
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Egyéb észrevétel, hozzászólás nem hangzott el, az elnök megköszönte a megjelenést, az 
ülést bezárta.  
 

 
K.m.f. 

 
 
 

 Müllner Sándor   Gerstmár Szilvia 
               Jegyzőkönyv hitelesítő              Elnök 
      
 


